



DET DANSKE SPEJDERKORPS
Bornholms Division

Referat fra

DIVISIONSRÅDSMØDE

Afholdt tirsdag d. 13/3 2012
 I Kanondalens hytte.

Til stede:

Gæst:

Erik Aabjerg Friis, korpsledelsesrepræsentant

Ikke grupperrepræsentanter:

Jesper Clausen, flokassistent, Rønne gruppe

Marianne Holo, divisionskasserer

Karin Ann Nielsen, divisionschef

Hammershus gruppe:

Thorbjørn Stenholm, divisionsledelses-
medlem

Vestermarie gruppe:

Mette Pedersen

Carsten Munch

Rønne gruppe:

Lars Nygaard, Formand

Henrik Olsen, kasserer

Ebbe Frank, Tropsleder

Lauge Eilsøe-Madsen, Klanleder

John Bell Mortensen, forældrerepræsentant i
gruppeledelsen

Kl. 19²⁰ Bød Karin Ann velkommen og startede divisionsrådsmødet.

a. valg af dirigent og referent

Erik Friis og Henrik Olsen blev valgt uden modkandidater.

Erik konstaterede mødes lovlige indkaldelse og beslutningsdygtighed

b. beretning fra divisionsledelsen med særlig fokus på, hvad divisionen har gjort for at fremme spejderarbejdets værdier og udvikling.

- Divisionschefens beretning vedhæftet som bilag.

Godkendelse af denne beretning afstedkom en meget lang diskussion.

Hovedpunkterne var:

Ang. Åboerne på Chr. Ø:

Divisionen har i flere år givet Åboerne dispensation fra korpsets regler, da formalia ikke kan opfyldes, fordi der kun er tre aktive familier, så nogle har flere kasketter end de må have iflg. DDS vedtægter.

Erik Friis gjorde opmærksom på at korpsets love er anbefalinger og principper. Divisionen kan give dispensationer uden problemer.

Rønne gruppes trop tager til Chr. Ø hvert efterår. De stiller gerne op og hjælper Åboerne med hvad der ønskes, både fra Åboernes side og fra divisionens side.

Hammershus gruppe vil gerne slås sammen med Åboerne.

Åboerne bliver inviteret med på Hammershus ture og lejre, men det kniber med svar fra Chr. Ø.

Meget materiale er tilbudt Åboerne, men det kniber med kontakten.

Enden på denne diskussion er, at Karin Ann vil ringe til Åboerne og høre om de stadig vil være en del af DDS, eller hellere lave deres eget, mere private spejderarbejde.

Ang. salget af Baunehøj:

De Blå Spejdere skal være til at stole på!

Den demokratiske proces har været under al kritik fra korpsets side.

Hvor er overskuddet fra salget?

Rønne gruppe venter stadig på svar på deres brev, med tilbud til korpset, om køb af Baunehøj.

Til alt dette beklagede Erik Friis både på egne og på korpsets vegne. ”det her var ikke den bedste måde kommunikationen er forløbet på”.

Korpset har lært af dette forløb, og har bl.a. ændret i organisationsstrukturen bl.a. på baggrund af erfaringerne fra dette forløb. Der er nu en flerstrengt struktur med bl.a. et udviklingsudvalg, et udvalg til drift og et udvalg til dialog med de lokale hytteudvalg (et hytteråd).

I samarbejde med Korpset, må Divisionen nu lave et oplæg til en projektbeskrivelse af hvad nogle af pengene fra Baunehøj kan bruges til, på Bornholm.

Erik takkede både divisionen og Rønne Gruppe for deres indlæg i sagen.

Ang. DDS hjemmeside:

Simple strukturer ønskes på hjemmesiden. Blandt andet er referater gemt forskellige steder og de er meget svære at finde. Hjemmesiden er i det hele meget tung at bruge.

Erik: Korpskalender og referater er på vej ind på hjemmesiden i en mere ordnet struktur.

Ang. Folkemødet:

Lauge deltog som repræsentant for DDS, var både i radio, fjernsyn og Bornholms Tidende, hvor han fortalte om at være ung i et spejderkorps, på Bornholm.

c. fremlæggelse af årsregnskabet for det foregående år til godkendelse

Det fremlagte regnskab godkendt med følgende bemærkninger:

Det henstilles at der ryddes op i aktiver og passiver.

Det henstilles at en del udgifter samles i en fællespost: Administration.

Der blev herefter fremlagt et særskilt vandpengetilskudsregnskab, da dette regnskab ikke hører under divisionen, men administreres af divisionen. Dette regnskab blev taget til efterretning uden kommentarer.

d. behandling af indkomne forslag

Divisionen fremlagde et ikke-udsendt, mundligt, forslag, om at sidste års beslutning, om at finde og opsætte en shelter på Tværmyr, bliver annulleret, med den begrundelse at shelteren er i dårlig stand, samt at placeringen på Tværmyr er svær, da meget af grunden ikke må bruges grundet lovgivning, så shelteren skal stå inde i den mørke skov.

Det blev besluttet at Hammershus gruppe får shelteren, mod at fjerne den fra det nuværende oplagringssted, på en gård.

Divisionen vil nu arbejde på en driftsplan for Tværmyr.

e. væsentlige beslutninger om divisionens fremtid, herunder:

1. forelæggelse af divisionens udviklingsplan med indsatsområder for indeværende år

2. beslutninger i øvrigt om divisionens udvikling, spejderarbejde mv.

Divisionsledelsen arbejder på at finde midler til at støtte grupperne økonomisk til SL2012.

Divisionsledelsen har desuden planer om at:

- besøge alle grupper
- sætte fokus på uddannelse
- fortsætte med arbejdet på at få samtlige lejrpladser på Bornholm på en fælles hjemmeside
- finde ud af have grupperne ønsker af divisionen
- videreudvikle blå/grønt samarbejde

Og således besluttet.

f. vedtagelse af justeret budget for indeværende år og vedtagelse af budget og fastsættelse af divisionskontingent for det følgende år.

Den fremlagte justering og budgetforslaget blev vedtaget, med samme bemærkninger som under pkt. c.

Justeringen for 2012 er bl.a. at kontingentet for grupperne bliver til 0 kr. pr spejder, desuden afsattes 10.000 kr. som underskudsgaranti på transportudgifter til grupperne til SL2012 dette beløb var ikke afsat i ledelsens forslag.

Herved budgetteres med et underskud på 46.100 kr. for 2012

Budgettet for 2013 bliver på 50 kr. pr. spejder. Der budgetteres med et underskud på 17.750 kr. for 2013.

g. fastsættelse af antallet af divisionsledelsesmedlemmer under hensyntagen til § 29.2.

Fem blev fastsat som et godt antal.

h. valg af 1-2 divisionschefer, divisionskasserer og øvrige medlemmer af divisionsledelsen

Divisionschef Karin Ann Nissen var ikke på valg.

Ny person: Henrik Nielsen blev præsenteret via foto, samt skriftlig præsentation.

Henrik Nilsen blev herefter valg.

Marianne Holo, Thorbjørn Stenholm og Peter Sørensen stillede op til genvalg – og blev valgt.

i. valg af revisor og revisorsuppleant

Genvalg til Jørgen Hammer som revisor og

Henrik Madsen som revisorsuppleant.

j. skriftlig eller mundtlig beretning fra en eller flere af Det Danske Spejderkorps' kredsrepræsentanter i Friluftsrådet

Thorbjørn fortalte om Ringebakkeprojektet.

Der opstilles 2 – 3 sheltere og toiletbygning. Shelterne vil nok ikke kunne reserveres.

Det fremkom et ønske om at shelterne bliver reservérbare.

Der er ikke umiddelbare planer om adventurspejd på Bornholm. Hammershus håber at kunne bruge Henrik Niensens ekspertise til dette.

k. beretning fra spejdercentre og større arrangementer, jf. § 50, og tilsvarende, tilknyttet divisionen

Intet indlæg.

l. eventuelt

Lauge blev opfordret til at lave en facebook-side for exilbornholmere, som ressourcegruppe til arrangementer på Bornholm.

Divisionen har penge til sådanne tiltag.

Mødet sluttede kl. 21⁰⁰ med tak til Erik Aa. Friis for hans indsats.

Således hørt og opfattet

Henrik Olsen / Erik Aabjerg Friis

(29/3)

(3/4)

Bilag til referat:

Divisionsledelsens beretning til Divisionsrådsmødet d. 13. marts 2012.

Status i divisionen

Rønne – Hammershus – Vestermarie – Åboerne i alt 144 d.1/1 2012

Divisionsledelsens medlemmer og møder

Vi har været 4 aktive personer i ledelsen, som har haft et godt samarbejde, og fra nov. har vi haft Henrik Nielsen med. Han vil gerne vælges ind i divisionsledelsen, og vi får en præsentation af ham i dag, da han desværre ikke selv kunne være her.

Vi har holdt møder forskellige steder, som vi plejer. Hos Marianne, hos Niels Kofoed, på Tværmyr, i Strandrøstan og hos mig.

Hovedpunkter, som vi har arbejdet med

- Rønnes 100 års jubilæum d. 18/6 i Kyllingemoderen. Thorbjørn og jeg deltog. Divisionen gav et DDS logo i metal samt gamle billedalbum fra divisionen.
- Frivillighedsdagen på Dyrskuepladsen d. 20/5, hvor Peter og Marianne lavede en bod og reklamerede for spejderarbejdet.
- 2 fra Uddannelseskaravanen kom i april, hvor vi havde et godt møde i Hammershus hytte. Vi fik sat fokus på uddannelse, og spillede et DDS spil, som fik snak og tanker i gang.
- Sct Georgsløbet både for store og små i sept. var vellykket. Specielt løbet for de store, som var et cykelløb i Rønne. Stor glæde hos juniorerne, som nu kunne vinde et vandreskind også.
- Kontaktmøde med Sct. Georgs Gildet, hvor man blev enige om at aflyse stand på Dyrskuet, da næsten ingen deltog. I stedet for opfordrede man til Store Legedag i Nyker d. 11/8, hvor vi kunne gå sammen om en Spejdernes Dag.
- Blå/grøn turnering for både store og små i foråret på Elleshøj var en fin oplevelse. Vi har besluttet at aflyse den kommende for de store, men gennemføre en blå/grøn dag for de små, som ikke skal med på SL2012.
- Divisionslederstævne i jan. i Skovhytten v. Gelsted på Fyn, hvor Thorbjørn, Marianne og jeg deltog. Vigtigt, at vi var en gruppe af sted. Mange informationer, som gjorde, at vi indbyrdes fik snakket meget og lagt planer. Vi fandt ud af, at vi ikke er den mindste division, det er Klit(134).
- Kvartersmøder om planlægningen af SL 2012 har haft en del møder taget meget tid for mig. Vi havde et fint møde i går med spejderlederne, og arbejder stadig på at få penge fra fonde til materieltransport. Vi har nu 2 kvarters koordinatører – Ruben og Kjeld Ole, en jobkonsulent – Karin Ann, en ambassadør – Ebbe Frank, Søren Kofoed pressekontakt og KFUM og DDS klanen, som planlægger kvartersdagen. Vi regner med at blive ca. 125 i alt.
- Dejligt at Vestermarie har fået hjemmeside og at Anja Dunker har fået Sct. Georgs Gildet i Nexø's Gyldne Tveje for lang og god ledergerning.
- Dejligt at Ebbe Frank tager sig af Pinsemarchen Bornholm Rundt.
- Dejligt at vi var 2 – Lauge og Karin Ann , som deltog i Korpsrådsmødet.

- Jeg deltog desuden i formøde og info om SL 2012 i Holstebro, og skal ligeledes til Kick Off i Holstebro i april.
- Baunehøj, som vi brugte megen energi på sidste år, er endelig solgt til naboen Jens – Erik, men det har været en lang og uskøn proces, som vi nu har lagt bag os. Den løsning, som nu er fundet, er at foretrække frem for en børnehave, som nok ikke vil være så let at leje hos.
- Thorbjørn og et par spejdere deltog i Folkemødet i Allinge. Det var måske en ide for andre grupper at deltage i det kommende Folkemøde?
- Åboerne. Jeg har kontaktet dem, og de holder regelmæssigt møder med en 6 – 8 spejdere. Jytte den ene leder er for tiden indlagt på hospital i København, og jeg venter med at kontakte hende til hun er i bedring. Den anden leder Klaus er bortrejst, men jeg kontakter ham når han kommer hjem. Så ingen afklaring angående dem endnu.
- Sømarken er nu overtaget af Lars Nygaard, efter at Kirsten Harboe har haft den i mange år. Tværmyr og opsætning af shelter der, ville Peter berette om, men han har fået forfald, så jeg vil sige lidt om det. På sidste års Divisionsrådsmøde blev det besluttet at sætte shelter op på Tværmyr og at afsætte 5000 kr. dertil. Shelteret er mere end 10 år gammelt, og vi har opsporet det på Siegård. Vi havde et møde derude og så det. Det er ikke komplet, det er et hjemmetegnet shelter med brædder. Det vil kræve fagfolk at sætte det op. Det er et tyndt - ikke blokhus shelter – der mangler tegning og opsætningsvejledning, og en del mangler også. Vi vil derfor indstille til Divisionsrådet, at vi vil sælge/forære den til en gruppe, som vil hente den og give fam. på Siegård noget, som tak for den lange opbevaring. Hvis ingen vil have det, tilfalder det Siegård, som så kan gøre med materialerne, som de vil. Vi havde tænkt os at tage dette punkt op under indkomne forslag.